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MÁME MISTRA SVĚTA!
V posledních letech se staňkovským sportovcům v některých odvětvích 
vyloženě daří, opravdovou stálicí na pomyslném sportovním nebi je však 
dlouholetý propagátor powerliftingu ve Staňkově pan Karel Rada. Už jsme 
si zvykli, že rodina Radů se svými úspěchy na českém i evropském poli 
pravidelně plní sportovní rubriku Staňkovska. Powerliftingové mistrovství 
Čech dokázali připoutat ke Staňkovu a dohromady dělají tak výborné jmé-
no naší obci jako málokdo jiný. 
S opravdu velkým potěšením můžeme oznámit, že se Karlu Radovi 
povedlo na letošním mistrovství světa 2024 IPF Masters Classic and 
Equipped Powerlifting Championships v Sun City v Jihoafrické republice 
vybojovat v silovém trojboji RAW titul mistra světa.
8. října se Karlovi povedl výkon ve dřepu 272,5 kg, v bench pressu 167,5 kg 
a v mrtvém tahu 275 kg, dohromady 715 kg.
12. října v kategorii M2 do 105 kilogramů v dresu přidal výkon ve dřepu 
300 kg, v bench pressu 190 kg a v mrtvém tahu 270 kg, dohromady 
776 Kg, a v této kategorii získal ještě stříbrnou medaili.
 Pravdou je, že se trochu ve stínu svého otce powerliftingu věnují 
i jeho děti, Štěpánka a Karel, a věřte, že i ony se rozhodně mají čím chlubit.
Syn Karel letos opustil kategorii juniorů jako dvacátý na mistrovství světa 
juniorů na Maltě s úctyhodným celkovým výkonem 685 kg a příští rok na-
stupuje mezi muže a dcera Štěpánka na stejném mistrovství světa dosáhla 
na třináctou příčku s celkovým výkonem 365 kg.
Celé rodině Radů tímto opravdu srdečně gratulujeme, držíme palce do 
budoucnosti a děkujeme! 

 Ferdinand Schenk

Detailní výsledky 
přijímacích  zkoušek 
na střední školy
  - staňkovská základní 
škola uspěla opět s 
výbornými výsledky.
V polovině října  dorazila analytická 
zpráva detailních výsledků jednotné přijímací zkoušky na SŠ. Obsahuje 
průměr získaných bodů v jednotlivých vzdělávacích oblastech českého 
jazyka a matematiky, které naši žáci získali, a také porovnává výsledky 
žáků naší školy s oblastí Horšovský Týn (ORP), krajem a celou repub-
likou. Máme radost, že se naše škola může opět pochlubit skvělými 
absolventy, a díky všem, kdo se na jejich přípravě podíleli.

Český jazyk a literatura - 9. třída (2024)

Oblast výuky ZŠ Staňkov ORP Kraj ČR

PRAVOPIS 51.7% 45.5% 45.3% 48.5%

POROZUMĚNÍ TEXTU 54.7% 50.4% 50.1% 52.5%

SLOVO, VĚTA, SOUVĚTÍ 60.4% 52.3% 52.5% 54.5%

KOMUNIKAČNÍ A SLOHOVÁ VÝCHOVA 77.5% 72.5% 72.0% 73.8%

LITERATURA 67.5% 66.7% 64.7% 66.6%

Matematika 9. třída (2024)

Oblast výuky ZŠ Staňkov ORP Kraj ČR

POČETNÍ OPERACE, MOCNINY, PŘEVODY 43.8% 36.7% 31.7% 35.8%

PROCENTA 75.5% 69.2% 65.3% 68.9%

VÝRAZY A MNOHOČLENY 42.7% 35.3% 34.2% 36.2%

ROVNICE A JEJICH SOUSTAVY 47.6% 43.7% 39.2% 42.0%

ZLOMKY A DESETINNÁ ČÍSLA 64.0% 61.8% 61.2% 64.3%

PRÁCE S DATY 51.7% 39.2% 35.8% 39.9%

ZÁVISLOSTI A VZTAHY 48.9% 37.9% 35.1% 38.8%

POČETNÍ GEOMETRIE 49.5% 39.6% 34.7% 38.2%

KONSTRUKČNÍ GEOMETRIE 47.8% 37.4% 29.3% 31.9%

NESTANDARDNÍ APLIKAČNÍ ÚLOHY 50.9% 44.0% 39.0% 42.8%
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Z jednání městské rady

Společenská kronika

Vlčková Anna, Krchleby  92 let 
Sušická Božena, Staňkov I  92 let
Váchalová Anna, Staňkov I  92 let 
Klírová Hana, Staňkov I  91 let
Zahořová Zdenka, Krchleby  85 let 
Sokolová Marie, Staňkov I  80 let
Šlehoferová Irena, Staňkov II  75 let 
Stach Miroslav, Krchleby  75 let
Kaas Pavel, Staňkov I  75 let 
Sušická Marcela, Staňkov I  70 let
Kotva František, Staňkov I  70 let 
Rada Miroslav, Staňkov I  70 let  
 
Jubilantům srdečně gratulujeme! 

V měsíci říjnu oslavili nebo oslaví významné životní jubileum tito 
občané Staňkova:

Z jednání rady města 11. 9. 2024

Rada města schvaluje
 - smlouvu o budoucí smlouvě o 
zřízení věcného břemene a dohodu 
o umístění stavby č. IV-12-0022758 
mezi městem Staňkov a ČEZ Distri-
buce a. s. Předmětem smlouvy je 
právo umístit, provozovat, opravo-
vat a udržovat zařízení distribuční 
soustavy na pozemku parc. č. 988 
v k. ú. Ohučov. Věcné břemeno se 
zřizuje za jednorázovou úhradu 
2 420,- Kč vč. DPH,
- žádost ředitelky MŠ Bc. Kamily 
Horákové o odpis dlužné částky za 
stravné ve výši 1 066,- Kč za Annu 
Hauptvogelovou za období od 
1. 9. 2022 do 15. 1. 2023. Důvodem 
je odstěhování rodičů dítěte nezná-
mo kam, 
- žádost Vladimíry Hofmanové 
o bezplatné zapůjčení stanu včetně 
lavic a stolů na akci – celorepubliko-
vý orientační běh v lesích okolo are-
álu penzionu Zelený Háj v termínu 
11. 10. 2024,
- úhradu světelného a zvukového 
zařízení a vybavení učeben ZUŠ z 
rezervního fondu. Podmínkou je 
schválení žádosti o dotaci Interven-
ce 52.77-LEADR z projektu rozvoje
 venkova. Celková částka výdajů je 
odhadována na 300 000,- Kč, dota-
ce činí 90 %,
- žádost ředitelky ZUŠ Mgr. Ivy 
Zahořové na úpravu počtu dětí v 
literárně-dramatickém kurzu Dětská 
umělecká dílna, odměňování lekto-
rů v doplňkové činnosti. Navýšení je 
z počtu 10 dětí na 12 dětí,
- žádost ředitelky ZUŠ Mgr. Ivy Za-
hořové o přijetí finančního daru ve 
výši 8 719,- Kč a sponzorského daru 
ve výši 3 000,- Kč od provozovatele 
Pivnice U Šimků Milana Hilperta,
- žádost ředitelky ZUŠ Mgr. Ivy 
Zahořové o podání žádosti na dotaci 
Podpora uměleckého vzdělávání 
mladých talentů vyhlášenou Plzeň-
ským krajem,

- žádost Zdeňky Hudcové o proná-
jem sálu Lidového domu ve Staňko-
vě za účelem pořádání maturitního 
plesu SOU Horšovský Týn na den 
21. 11. 2025,
- přijetí finančního daru pro ZŠ ve 
výši 81 490,- Kč od provozovate-
le akce Pekelný ostrov 2024 na 
podkladě darovací smlouvy mezi 
Westmusic s. r. o. a ZŠ Staňkov,
- přijetí finančního daru pro MŠ 
ve výši 81 490,- Kč od provozova-
tele akce Pekelný ostrov 2024 na 
podkladě darovací smlouvy mezi 
Westmusic s.r.o. a MŠ Staňkov.

Z jednání rady města 25. 9. 2024

Rada města schvaluje
- žádost Spolku zdravotně handi-
capovaných Plzeňského kraje, MO 
Staňkov o bezplatný pronájem sálu 
Lidového domu za účelem pořádání 
členské schůze spolku dne 4. 12. 
2024,
- žádost ZO ČSZ Staňkov o bezplatný 
pronájem sálu Lidového domu za 
účelem pořádání členské schůze 
ZO ČSZ dne 7. 12. 2024 od 15:00 
hodin do 21:00 hodin a následně na 
hudební produkci Veselé muziky z 
Chodska,
- žádost ředitelky ZŠ Mgr. Jitky 
Suché o dotaci na dopravu na 
plavecký výcvik v 1.pololetí školního 
roku 2024/2025. Dopravu zajišťuje 
ADM+V s.r.o. Staňkov. Termíny 
výcviku jsou: 1. 10. 2024 - 7. 10. 
2024 3. ročník - 48 žáků, 8. 10. 2024 
- 14. 10. 2024 2. ročník - 42 žáků. 
Předpokládané náklady budou cca 
44 800,- Kč.

Z jednání zastupitelstva 25. 9. 2024

Zastupitelstvo města schvaluje
- smlouvu o dílo mezi městem Staň-
kov a Final Kom s. r. o. Předmětem 
smlouvy je výstavba chodníků v 
Ohučově dle projektové dokumen-
tace ve dvou částech za celkovou 

cenu 6 454 140,- Kč vč. DPH,
- koupi pozemku parc č. 441 o 
výměře 21 m2, druh pozemku trvalý 
travní porost, v k. ú. Krchleby od 
Mgr. Pavla Princla, bytem Plzeňská 
308, Toužim, za cenu 25,- Kč/m2, 
celkem 525,- Kč. Náklady spojené s 
převodem hradí kupující, 
- prodej pozemku parc. č. 1104/3, 
o výměře 706 m2, druh pozemku 
orná půda v k. ú. Ohučov panu 
Davidu Rejchovi, bytem Černíkov 
62 za cenu 2.100,- Kč/m2, celkem 
1 482 600,- Kč. Náklady spojené s 
převodem hradí kupující, 
- prodej pozemku parc. č. 1104/4, o 
výměře 750 m2, druh pozemku orná 
půda v k. ú. Ohučov panu Rudolfu 
Švecovi, bytem Americká 408, Holý-
šov, za cenu 2 100,- Kč/m2, celkem 
1 575 000,- Kč. Náklady spojené s 
převodem hradí kupující, 
- prodej pozemku parc. č. 1104/12 o 
výměře 685 m2, druh pozemku orná 
půda v k. ú. Ohučov panu Josefu 
Vnoučkovi, bytem Kvíčovice 92, Ho-
lýšov, za cenu 2 100,- Kč/m2, celkem 
1 438 500,- Kč. Náklady spojené s 
převodem hradí kupující,
- Kupní smlouvu mezi NORMA, k.s., 
Tiskařská 599/12, Praha - Male-
šice a městem Staňkov na prodej 
pozemku 2713/2, ostatní plocha o 

výměře 288 m2 ve vlastnictví města 
Staňkov za celkovou částku 
144 000,- Kč,
- rozpočtové změny v rozpočtu měs-
ta Staňkov na rok 2024. Upravený 
rozpočet po těchto změnách bude 
činit v příjmové části 
110 764 176,73 Kč a ve výdajové 
části 113 794 479,98 Kč. Financová-
ní bude činit 3 030 303,25 Kč, (změ-
na stavu krátkodobých prostředků 
na bankovních účtech 9 368 303,25 
Kč, splátky úvěrů a půjček 
– 6 338 000,- Kč úvěry a zápůjčky 
Kč 0,-),
- dar obcím postiženým záplavami v 
roce 2024 ve výši 100 000,- Kč. Za-
stupitelstvo pověřuje radu města k 
rozhodnutí postoupit dar konkrétní 
obci,
- zřízení účtu pro veřejnou sbírku 
jako dar obcím postiženým zápla-
vami v roce 2024, zastupitelstvo 
pověřuje radu města k rozhodnutí 
postoupit dar konkrétní obci.

Luboš Holeček

Městský úřad Staňkov 
oznamuje, že od října mohou 
občané při úředním styku po-
užívat elektronické občanské 
průkazy.
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Čistírenské kaly pod Krchleby
Doslovná citace z FB: „Honí se mě hlavou že cistírenské odpady z celé 
Plzně plné těžkých kovů, saponátů,rakovino tvornych látek,hormonálních 
látek a kdejakeho dalšího svinstva si nechává AGRO Staňkov dovážet na 
pronajatá pole od vlastníků aniž by se obtěžovali je informovat a rovněž 
tak občany Staňkova.Je zajímavé že v okolí Plzně je nikdo s tímto svin-
stvem na svá pole nepustí i když to dovezou na pole zdarma a ještě jim za 
to že to odeberou platí.Uz jste někdo viděl, že vám někdo něco dá zdarma 
a ještě navíc zaplatí že si to vezmete? Já ne!!!Takze do Staňkova,do Sudet 
na Tachovsko případně jinam. Kdo do prdele díru má a hlavně má prachy 
si dělá co chce daleko od svého domova a ničí zde krajinu a nikomu z 
občanů ani představitelů města to nevadí.Ti nedavno měli prasečí hody-
,tak jak by je mohly zajímat čistírenské odpady na poli na Hrádku pod 
Krchlebama v těsné blízkosti Srbickeho potoka.Ještě holt mají v hlavě to 
vepřové a taky co by si dělali zle, že?“

P. S. Příspěvek, na který reaguji, jsem zkrátil o pasáže týkající se firmy Agro 
Staňkov. Ostatní text je bez jakýchkoli úprav.

Emocionálně podaný příspěvek s dostatečně urážlivou tečkou bychom 
neměli nechávat bez odpovědi. Bude asi opravdu těžké přesvědčit člověka, 
který má hlavu plnou škodlivých čistírenských kalů, že nemá ve všem 
úplnou pravdu. 
 Vůbec nechci tvrdit, že čistírenské kaly jsou ekologické a zdraví 
prospěšné, ale chci se podívat na to, co se vlastně na poli pod Krchleby 
opravdu stalo. Osobně jsem si toho všiml hned po navezení, protože 
hromady opravdu odporně páchly. Podíval jsem se, co to je zač, a zjistil, že 
legislativně je nejspíš všechno v naprostém pořádku. Čistírenských kalů je 
v současné době u nás v zemědělství zpracováno tímto způsobem zhruba 
46 %, a to pod dohledem a se souhlasem Ministerstva zemědělství České 
republiky. Čistírenské kaly podléhají kontrolám a chemickým rozborům a 
pro použití k zapravení do půdy musí mít certifikát o tom, že škodlivé látky 
nepřekročily zákonem stanovenou mez. Legislativa k aplikaci kalů na země-
dělské půdě: Ochrana zdraví a půdy - směrnice EU 86/278/EHS, Rámcová 
směrnice o odpadech 2008/98/ES, zákon č. 156/1998 Sb. o hnojivech, Pod-
mínky pro použití kalu – zákon 541/2020 a vyhláška 437/2016 a vyhláška č. 
377/2013 Sb., o skladování a způsobu používání hnojiv.
Ano, v legislativě se s některými kaly nakládá jako s hnojivem. 
 Po zběžné kontrole navážky jsem nezjistil žádné pochybení v 
rámci uvedeného legislativního rámce. Mimochodem zemědělec nemusí 
žádat o souhlas vyvezení kalů na zemědělskou půdu. Pokud by ovšem 
někdo měl pochyby, není nic jednoduššího než požádat příslušný odbor, v 
tomto případě Odbor životního prostředí v Horšovském Týně, o prošetření. 
 Druhá věc je pohled ekologický. Také mohu s vyvážením kalů 
nesouhlasit. Mohu argumentovat tím, že za peníze se dá sehnat každý 
dokument, a myslet si, že ve skutečnosti se limity nedodržují a že vyvážení 
je proto rizikové. Všechno to může být pravda. Nelze z tohoto předpokladu 
však vycházet. Třeba se jednou dostaneme k ekologické společnosti nepro-
dukující žádný odpad, ovšem to je ještě dlouhá cesta - a i ta půjde kolem 
recyklace a kompostování použitých materiálů.
 Takže ještě jednou: V zemích Evropské unie je recyklováno 40 - 45 
% čistírenských kalů, z nichž je většina využívána v zemědělství. Zbývající 
část kalů je ukládána na skládkách (30 - 35 %), spalována (15 - 20 %) či 
jinak využívána (5 - 10 %), zejména ve stavebnictví.
 Pokud majitel pozemku nesouhlasí s aplikací kalů na svém 
pozemku, který pronajal firmě, která kaly naváží, a má v tomto ohledu 
pochybnosti o konání firmy,  může se bránit v občanskoprávním řízení.
 Závěrem bych podotkl, že na sociálních sítích dnes dokáže na-
fouknout bublinu úplně každý a je mnohdy složité kriticky třídit předložené 
informace. Jednodušší je se pod příspěvkem rozčilovat, než si nejdřív o 
tématu zjistit něco ze spolehlivého zdroje.

Ferdinand Schenk

Aktuální podrobnosti o nakládání s čistírenskými kaly naleznete například 
na stránkách Operačního programu Životní prostředí pro období 2021  
-2027 Ministerstva životního prostředí.  
https://opzp.cz/files/documents/storage/2024/01/30/1706623274_MZP_
KALY_manazersky_souhrn.pdf

Začátkem minulého týdne rozvířil diskusi na sociálních sítích článek 
pana Jana Kreysy z Horní Kamenice ohledně vývozu čistírenských 
kalů na pole kolem Staňkova Agrem Staňkov. Já osobně jsem si pana 
Kreysy vždycky jako schopného zemědělce vážil a velice mě mrzí 
jeho mnohdy osobní útoky vůči našemu městu. On sám dobře ví, že 
použití čistírenských kalů, pokud splňují zákonné limity, pro hnojení 
polí je možné, nic tento postup nezakazuje. Také bych raději viděl 
hnojení chlévskou mrvou či jiným „přírodním“ materiálem, ale znovu 
opakuji, pokud jejich použití umožňují zákonné normy, nezbývá 
nám nic jiného než to respektovat. Jak říká klasik – můžeme o tom 
polemizovat, můžeme s tím nesouhlasit, ale to je tak to jediné, co s 
tím můžeme dělat. Město v žádném případě celou situaci nepodce-
nilo. Od začátku jsme věc konzultovali s Odborem životního prostředí 
v Horšovském Týně, který má na starosti odpady, s Českou inspekcí 
životního prostředí v Plzni a všude se stejným závěrem – čistírenské 
kaly, pokud splňují požadavky dané zákonem, lze k vývozu na pole 
a následnému zaorání použít. Dále jsme požádali o stanovisko k 
celé situaci i Agro Staňkov. Najdete ho na této stránce. Město mělo 
připravené vyjádření i na sociální sítě, avšak poté, co diskuse začala 
sklouzávat do osobní roviny včetně urážek a napadání, jsme se roz-
hodli v daný moment nereagovat, protože nám bylo jasné, že cokoli 
budeme jako město publikovat, nepřispěje ke zklidnění situace, ale 
naopak. Proto na celou situaci reagujeme s odstupem až teď ve 
Staňkovsku.

starosta

Vážení čtenáři,  
     v posledních dnech se na sociálních sítích objevily články o čistíren-
ských kalech a jejich aplikaci společností Agro Staňkov a. s.. Na první 
pohled skandální zjištění autora těchto článků může nezasvěcené uvést 
do nejistoty a vyvolat obavy, že se děje něco nelegálního a ohrožujícího 
životní prostředí. Obvykle na podobné výlevy nereaguji, ale vzhledem k 
množství nesmyslů a lží si dovolím krátce zareagovat. Nedělám to proto, 
že bych se chtěl v mediálním prostoru přetlačovat s hloupostí a neznalos-
tí, ale abych uvedl věci na pravou míru.
     Čistírenské kaly, i když jsou považovány za odpad, jsou pravidelně 
monitorovány jak ze strany jejich původce, tak ze strany státní správy. 
Kvalita kalů vhodných k využití v zemědělství je plně podřízena legislativě 
ČR. Tento materiál vyhovuje využití při zemědělské činnosti jako pomoc-
ná půdní látka bohatá na živiny, zejména na dusík a fosfor. Na rozdíl od 
minerálních hnojiv zde hraje nezastupitelnou roli vnos organické hmoty 
do půdy. Agro Staňkov a. s. se tak o pronajaté pozemky stará s péčí řád-
ného hospodáře a pravidelně doplňuje živiny do užívané půdy.
     V rámci ČR a většiny států EU se jedná o běžnou praxi, která je 
regulována jednak na evropské úrovni, ale také na úrovni jednotlivých 
států. Činnost využívání kalů z ČOV Plzeň je řízena a schválena Ústředním 
kontrolním a zkušebním ústavem zemědělským (ÚKZÚZ), je podložena 
schválenou laboratorní dokumentací a celá činnost zapravování kalů do 
půdy je přísně řízena v legislativním rámci.
     Tvrzení autora zmíněných článků je tedy zcela liché a poukazuje pouze 
na jeho neznalost problematiky.
     Přeji Vám klidné dny.

     Jiří Staněk, ředitel Agro Staňkov a.s.



DRAKIÁDA
Státní svátek 28. září si leckdo 
plánoval prožít v poklidu, v 
teple domova u rodinného 
krbu. Jinak jsme to měli my – v 
mateřské školce. Na tuto so-
botu jsme naplánovali tradiční 

drakiádu, která se konala na místním letišti. To totiž zaručuje příjemnou 
dostupnost, dostatek prostoru a také příznivé povětrnostní podmínky. 
Stejně tomu bylo i ve zmíněný den.  Mraky nad městem se sice honily už 
od rána, ale občasná drobná sprška nás od konání oblíbené akce neodra-
dila. Vítr foukal ze všech sil, a tak brzy po zahájení nebe zaplnilo doslova 
mračno rozmanitých draků. Ani ten, který přišel bez draka, neodcházel 
domů s prázdnýma rukama. Situaci zachraňoval krámek, který měl draků k 
zakoupení dostatek. 
V oblíbené disciplíně „Kdo rychleji a také nejvýše“ dostane svého dra-
ka soutěžily mezi sebou nejen děti, ale i celé rodiny, kde se především 
tatínkové nechtěli nechat zahanbit. Spolu s dětmi se i oni těšili na slíbenou 
medaili za účast, kterou si nakonec odnášeli domů i s dobrým pocitem, že 
strávili příjemné odpoledne. Pouštění draků však nebyla jediná zajímavá 
disciplína. Na letištní ploše zároveň probíhalo soutěžení v plnění sportov-
ních a také rozumových úkolů, které bylo na závěr odměněno sladkostí. A 
ani to nebylo vše. Během celého odpoledne probíhaly ukázky práce letec-
kých modelářů, jízdy zručnosti s autíčky na dálkové ovládání, k dispozici byl 
i kolotoč pro nejmenší a velmi oblíbený skákací hrad. 
K příjemné atmosféře přispělo i občerstvení, které lákalo malé i velké na 
oblíbené pochoutky. 
A tak tímto chceme poděkovat Radku Krutinovi, který se opět bezvadně 
ujal role moderátora. Děkujeme dobrovolným hasičům za jejich dozor a 
také pomoc s převážením všeho, co bylo potřeba, a samozřejmě letišti za 
poskytnutý prostor. V neposlední řadě děkujeme i staňkovské pekárně 
a Servisu PC. Zkrátka...děkujeme všem, kteří nám pomohli tuto fajn akci 
zrealizovat. 

M. Přibylová

 
 

ZÁPIS DO MATEŘSKÉ 
ŠKOLY NA ŠKOLNÍ 

ROK 2024/2025 
Vážení rodiče, 

Pro usnadnění a urychlení zápisu Vašeho dítěte do naší mateřské školy využijte  

ELEKTRONICKÝ PŘEDZÁPIS, který bude přístupný od 15. 4. 2024 do 30. 4. 2024 

https://elektronickypredzapis.cz/materska-skola/stankov 
Samotný zápis do MŠ se uskuteční prezenční formou (i s Vaším dítětem) v termínu  

od 2.5. do 3.5.2024 vždy od 8:00 do 15:00 v ředitelně MŠ. Přesný termín si budete moct 
vybrat v elektronickém předzápisu. 

K zápisu je nutné přinést vyplněnou žádost podepsanou oběma zákonnými zástupci a 
potvrzenou od pediatra, dále rodný list dítěte a Váš občanský průkaz. 

 
Pokud někdo nemůže elektronický předzápis využít, je možné si vyzvednout přihlášku vždy 

v pondělí přímo v mateřské škole po předchozí telefonické domluvě na tel. čísle 
379 492 203. 

Přihláška je také k dispozici na našich webových stránkách www.skolkastankov.cz 
(V tomto případě si telefonicky domluvte termín přinesení vyplněné přihlášky). 

 

31.5. 2024 bude zveřejněn na webových stránkách a na úřední desce MŠ (u vstupních 
vrátek) pod registračními čísly seznam přijatých dětí. 

Podzimníčci ve školce
V týdnu od 14. října proběhla v naší školce tradiční akce Podzimníčci. Děti 
byly už předem motivovány k tomu, aby se doma domluvily s rodiči na 
tom, co budou vyrábět. Na základě toho bylo třeba včas opatřit přírodní 
materiál, jaký podzimní příroda nabízí. Už tady je vidět, že to nebyla akce 
jen tak na chvíli, ale když k tomu připočítáte čas potřebný k výrobě pod-
zimníčka, museli rodiče s dětmi strávit pár společných chvil. A o to nám šlo 
především. Vždyť v téhle uspěchané době to už dávno není samozřejmost. 
Velké množství výrobků, které se sešly a vyzdobily prostory školy i zahrady, 
dokazuje, že se to podařilo.     M. Přibylová
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Poděkování
Děkujeme firmě Westmusic s. r. o. za dar ve 
výši 81 490 Kč.



Poděkování
Děkujeme firmě Westmusic s. r. o. za dar ve 
výši 81 490 Kč na vybudování prostoru, kde 
děti budou moci hrát stolní tenis, 
a panu Jindřichu Hrachovi za dar (bezpečnostní 
kovové zábrany do oken školní družiny).

ZŠ Staňkov

Příprava na přijímací zkoušky a 
výsledky zkoušek minulých
Základní škola ve Staňkově nabízí žákům bezplatnou přípravu na přijíma-
cí zkoušky už od druhého pololetí 8. ročníku. Nyní běží od září pro žáky 
devátého ročníku tři semináře českého jazyka a tři semináře matematické, 
které vedou jejich učitelé. Tato intenzivní příprava je zaměřena na klíčové 
dovednosti, které jsou pro zdárné složení přijímacích zkoušek rozhodující.
Konečný úspěch však závisí i na samotných žácích – na jejich pečlivé pří-
pravě, využívání nabízených možností a také na aktivní práci ve výuce. Ti, 
kteří přistupují k přípravě zodpovědně, vykazují u zkoušek výborné výsled-
ky. Celkově mají naši žáci opakovaně nadprůměrné výsledky při přijímacích 
zkouškách z českého jazyka i matematiky, a to ve srovnání s průměrnou 
úspěšností žáků v ORP Horšovský Týn, v kraji i v celé republice.
Pro zajímavost jsme umístili tabulku s výsledky naší školy v jednotlivých 
vzdělávacích oblastech českého jazyka a matematiky u posledních přijíma-
cích zkoušek na první stranu.

Co se děje v základní škole?
I v tomto školním roce je na Základní škole 
ve Staňkově rušno. Ve spolupráci s městem
Staňkov právě probíhá velká přestavba a 
modernizace čtyř učeben, a to cvičné ku-
chyně, fyziky, chemie a přírodopisu. Tato 
rekonstrukce přinese žákům modernější a 
lépe vybavené prostředí pro výuku.
Žákovský parlament aktivně pracuje na pří-

pravě akcí pro své spolužáky a přináší návrhy, které podporují zapojení žáků 
do dění ve škole. V poslední době například parlament pomáhal školní dru-
žině s realizací oblíbeného lampionového průvodu. Žáci 6. ročníku strávili 
v září tři dny na adaptačním kurzu se svými novými třídními učiteli a
asistentkami. Tento kurz pomohl žákům lépe zvládnout přechod na druhý 
stupeň. Pro žáky 7. ročníku byl připraven workshop s televizí Prima na téma 
mediální výchova, osmáci a deváťáci navštívili Dny vědy a techniky v Tacho-
vě, kde si vyzkoušeli různé experimenty a rozšířili si znalosti v oblasti vědy 
a techniky. Děti na prvním stupni absolvovaly mimo jiné plavecký výcvik, 
cvičné jízdy na dopravním hřišti, sázely stromky, pracovaly s termokame-
rami, učily se programovat roboty nebo se zapojily i se staršími spolužáky 
do akce Pěšky do školy. Mezi nejočekávanější školní události patří tradiční 
žákovský ples, který připravují deváťáci se svými třídními učitelkami a asis-
tentkami na 15. listopadu. Věříme, že i tentokrát se ples povede a půjde o 
nezapomenutelný zážitek. Velkým úspěchem pro školu je získání certifikátu 
kvality ve spolupráci se zahraničními školami v rámci projektu eTwinning. 
Tento program umožňuje žákům spolupracovat s vrstevníky z jiných zemí 
a zdokonalovat své komunikační a jazykové dovednosti. Na závěr roku se 
všichni těšíme na vánoční trhy, které spolu s rozsvícením vánočního strom-
ku proběhnou v neděli 1. prosince od 15 hodin na náměstí. Bude to skvělá 
příležitost setkat se s přáteli a užít si předvánoční atmosféru. Přijďte, jste 
srdečně zváni.
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NÁŠ JINÝ SVĚT
Ve čtvrtek 26. září jsme se žáky výtvarného 
oboru vyrazili na malý výlet. Nic zajímavého, že?
Naopak! Cílem totiž byla vernisáž naší 

výstavy v Plzni v Galerii Paletka. Neobvyklé místo v neobvyklém čase. 
Obrazy a prostorové objekty našich žáků poprvé na samostatné vlastní 
výstavě mimo naše město! Děkuji za nabídku spolupráce, za vzorné a 
reprezentativní chování našich žáků a za skvělé práce, na které můžeme 
být právem hrdí. V neposlední řadě velké díky patří i Anně Jiráskové, která 
v doprovodu naší paní ředitelky vkusně zahájila výstavu. Náš jiný svět 
můžete prozkoumat až do 15. listopadu tohoto roku. 
Velká maličkost na závěr: 
V ústředním kole celostátní soutěžní přehlídky výtvarných oborů ČR “Oči 
dokořán” získala naše ZUŠ medaili ve stříbrném pásmu za výtvarnou 
řadu Rezavá kouzla. Tato řada byla na úvodním semináři k přehlídce 
prezentována výtvarným pedagogům jako reprezentativní za Plzeňský kraj. 

Jaroslava Kaufnerová, výtvarný obor ZUŠ Staňkov

Základní umělecká škola Staňkov, příspěvková organizace
Komenského 196

Staňkov  345 61
IČ 69980217

tel. 734493380
________________________________________________________

PŘIJÍMACÍ TALENTOVÁ ZKOUŠKA 
DO ZUŠ STAŇKOV 

 PRO ŠKOLNÍ ROK 2024/25 
NOVINKA 

Pro příští rok přijímáme děti do doplňkových činností. Děti od tří do čtyř let přijímáme do
Hudebních hrátek a děti od pěti do sedmi let do literárně-dramatického oboru Rozvoj řečových 
dovedností.
Do doplňkových činností je třeba poslat přihlášku jako do ostatních oborů; případné dotazy budou 
zodpovězeny na telefonním čísle 734 493 380. 

Přijímací talentová zkouška pro zájemce o přípravné a základní studium 
hudebního, výtvarného a literárně-dramatického oboru v Základní umělecké škole 

Staňkov se uskuteční

dne 19. 6. 2024 od 15:30 do 17:00 hodin v ZUŠ 
Staňkov. 

Uchazeče oslovíme telefonicky na základě vyplněné a odeslané přihlášky do ZUŠ, kterou najdete 

na našich stránkách: www.zus-stankov.cz, v liště oblíbené odkazy, e přihláška do ZUŠ.

Přijímáme děti a žáky do těchto oborů:

LITERÁRNĚ 
HUDEBNÍ OBOR    VÝTVARNÝ OBOR    DRAMATICKÝ OBOR 

Pro všechny obory platí níže uvedené věkové zařazení:

5 let Přípravné studium Dětská umělecká dílna

(dítě si projde všemi obory po 3 měsících)

6 let Přípravné studium

7 a více let Základní studium

Těšíme se na společná setkání a kreativní práci ve všech oborech.
Všichni ze ZUŠ Staňkov
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www.goada.eu

sobota 
9:30 - 19:00

neděle 
9:30 - 14:00

VSTUPNÉ
DOBROVOLNÉ

Goliáš a David 2024
Festival deskových her

Lidový dům, Staňkov 2. - 3. 11. 2024
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Od září jsou opět v plném proudu kroužky v prostorách Staré 
radnice v rámci Cvrčka. Děti mohou navštěvovat již 5 kroužků:
Mini Cvrček 
Pravidelné setkávání dětí ve věku 8 - 18 měsíců. Děti mají připravené 
nejrůznější aktivity, které podporují všestranný vývoj dětí a socializaci. 
Společně si hrajeme, cvičíme, objevujeme a zkoušíme nové věci.
Pod vedením Bc. Štěpánky Jirešové.

Hravé učení 
Děti ve věku 18 měsíců - 3 roky se jednou týdně setkávají v prostorách 
Staré radnice, kde se můžou těšit na nové dobrodružství. Každý týden mají 
děti připravenou tematickou lekci plnou nejrůznějších aktivit, které rozvíjí 
všestrannost dětí. 
Pod vedením Bc. Štěpánky Jirešové.

Čtení s Cvrčkem 
S dětmi ve věku 4 - 7 let se setkáváme jednou měsíčně v prostorách Měst-
ské knihovny ve Staňkově. Čtení a vyprávění doplňujeme aktivitami, které 
jsou vázané k příběhu vybrané knihy. Rozvíjíme předčtenářskou gramot-
nost, lásku dětí ke knihám, fantazii, kreativitu, slovní zásobu, soustředění, 
paměť apod. 
Pod vedením Bc. Martiny Konopíkové

Cvrčkovy smyslové hrátky 
Náš nový kroužek, plný smyslového hraní, je určen pro děti od 2 do 6 let. 
Pro děti je připraveno několik stanovišť, kde si mohou vyzkoušet různé 
materiály a úkoly. Během hraní děti rozvíjí fantazii a smyslové vnímání. 
Pod vedením Elišky Kolrosové

Malý muzikant 
Tento kroužek je pro děti ve věku od 18 měsíců do 4 let. Je plný autor-
ských a rituálních písniček, rytmizací, ale také pohybu, zpěvu a hudebních 
nástrojů. 
Pod vedením Bc. Lenky Bláhové 

Děkujeme všem za podporu a těšíme se na setkání na našich kroužcích.
Váš Cvrček 
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5. října za staňkovskou sokolovnou proběhl

1. ROČNÍK STAŇKOVSKÉHO PEČENÍ PRASAT
Ačkoli počasí akci moc nepřálo, pořadatelé nenechali nic ná-
hodě, a tak se účastníci mohli během dne  před jeho nepřízní 
schovat pod několik párty stanů. A protože účast byla hojná, 
stany praskaly ve švech. 
Už ze Staňkovského festivalu vín je vidět, že podobné akce si 
své návštěvníky najdou a že pokud je akce podpořena dobrým 
kulturním programem, je úspěch skoro zaručen za každého 
počasí. Za sokolovnou dobrý program zajištěný byl,  harmoni-
káři byli skvělí a Culinka získala dětské publikum hned v první 
minutě.  Bylo co jíst, bylo co pít a byla skvělá nálada. Co víc 
si od podobné akce přát? Snad jen aby nezůstala ojedinělá a 
napřesrok jsme se za sokolovnou u grilovačky sešli zase.   fes



Kultura

Kalendář kulturních akcí
26. 10. Rocková taneční zábava – MEDY GANG v LD
26. 10.  Zpívaná s TOMYNE v Krchlebech
2. - 3. 11. Festival deskových her v LD
2. 11.  Strašidelná stezka v Krchlebech
2. 11  Halloween  v Čermenském lese
5. 11.  Vernisáž výstavy Pohanství v nás v KC
8. 11. Maturitní ples BEAN v LD
9. 11  Jaroslav Březina a Markéta Fasseti koncert v Krchlebech
9. 11. II. prodloužená tanečního kurzu v LD
12. 11. Beseda s manželi Špillarovými - Uzbekistán v KC
14. 11 Etika pro všechny - přednáška v KC
15. 11. Žákovský ples v LD
16. 11. Rocková taneční zábava – EXTRA Band revival v LD
17. 11. Divadelní představení Švestka - ochotníci Staňkov v LD
19. 11. Divadelní představení Normální debil v LD
23. 11. Rocková taneční zábava v LD
23. 11.  Koncert Collegium musicum Staňkov k svátku sv. Cecílie 
 ve staňkovském kostele
28. 11. Krkonošské pohádky v LD
30. 11. Rocková taneční zábava – Lucie revival+Kabát revival West v LD
KC - komunitní centrum Stará radnice (knihovna)
LD - Lidový dům ve Staňkově

Pátek 1. listopadu Český film 104 min Vstupné jednotné: 80,- Kč
ve 20:00 hod nevhodné do 12 let

Na úpatí malebného kopečku žije zahradník (Oldřich Kaiser) se svojí ženou, kteří se starají o 
své malé zahradnictví. Jejich idylický život je narušen, když se do nedalekého zámku stěhuje
nový majitel, který se chystá koupit všechny okolní pozemky, včetně toho patřící zahradníkovi.

Pátek 8. listopadu Australský film 98 min Vstupné jednotné: 80,- Kč
v 17:30 hod Česká verze                    Kreslený film

Freddy je přesvědčený, že nebýt psem už dávno by ho ostatní brali vážně. A tak se jedné noci
nepozorovaně vypraví na Vlčí skálu a poprosí mocné měsíční duchy o pomoc. Dostane ale víc,
než o co žádal. Měsíční paprsek ho promění v dospělého... VLKA! Teď má konečně všechno,
co si vždycky přál! Nebo ne? Jeho radost z nové podoby netrvá dlouho.

Pátek 15. listopadu Český film 110 min Vstupné jednotné: 80,- Kč
ve 20:00 hod

Osobní, vtipný, dojemný a zcela otevřený film, který odhaluje nejdůležitější chvíle v profesním
i soukromém životním příběhu Ivy Janžurové.

Pátek 22. listopadu Finsko SRN 84 min Vstupné jednotné: 80,- Kč
v 17:30 hod Česká verze                    Kreslený film

Kdesi v Číně si spolu užívají života nezbedné pandí medvídě Ping a jeho kamarádka dračice
Jielong. Jenže Jielong je vzácný druh draka, kterého chce mít každý padouch doma v kleci
a chlubit se jím. Jednoho dne se stane, že Jielong unesou pašeráci do Afriky. Ping neváhá
ani minutu a vydává se na dlouhou cestu, aby svou nejlepší kamarádku zachránil. 

Pátek 29. listopadu Český film 100 min Vstupné jednotné: 80,- Kč
ve 20:00 hod Do 12 let nevhodný

Rozhlasový zpravodaj na Blízkém východě Karel Beran přijíždí na základě anonymu na otočku
soukromě do Prahy. V Kamburu, který neprofesionálně opustil, však právě ve stejnou chvíli
vypuká revoluce. Dostát povinnosti reportéra donutí zkušeného profesionála k mystifikačním
reportážím, kdy vřavu arabské revoluce simuluje na kuchyňských spotřebičích ve vinohradském
bytě. Komedie Jana Hřebejka

KINO 
STAŇKOV 

LISTOPAD 
2024 

220000%%    VVLLKK  

MEDVÍDEK PANDA V AFRICE  

JANŽURKA  

ZZAAHHRRAADDNNÍÍKKŮŮVV  RROOKK  

VYJÍMEČNÝ STAV  
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První prodloužená letošního tanečního kurzu se nesla v duchu Divokého 
západu.
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ŠVANCI
SHOW
JÁ SU JÁ

Ani hvězda televizních pořadů Švanci, který dokáže se svým programem 
naplnit daleko větší haly okresních měst do posledního místečka, staňkov-
ské publikum neoslovil. Lidový dům byl zaplněný zhruba z poloviny, a tak 
se, jak se zdá, bohužel opět nepodařilo trefit se do všeobecného vkusu.
Švanci se svým programem přítomné diváky ovšem pobavil na výbornou,
a večer tak alespoň pro ně proběhl naprosto podle očekávání.

Ferdinand Schenk
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Již od začátku září staňkovští hokejisté pilně trénují a netrpělivě vyhlížejí 
začátek nové sezóny. Letošní ročník bude mít slavnostní nádech, protože 
se během něj sejde hned několik významných výročí. V polovině sezó-
ny to bude přesně 25 let od obnovení činnosti místního klubu ledního 
hokeje a zároveň v roce 2025 uplyne krásných 90 let od prvních počátků 
hokeje v našem městě. V úvodním mistrovském utkání (dne 20. 10. 2024) 
na zimním stadionu v Rokycanech změří Tempaři síly s nevyzpytatelným 
soupeřem z Příkosic. Následující víkend přivítají na svém domovském ledě 
v Domažlicích silný celek Chotíkova. Dále budou dle rozpisu pokračovat 
utkání s mužstvy HC Město Touškov, Sokol Lipnice, Apollo Kaznějov, Sokol 
Díly a nováčkem ze Strašic. Herní model základní části zůstává stejný jako v 
minulé sezóně, tzn. dvoukolový (doma - venku). Následovat bude play off, 
do kterého postoupí první čtyři celky po základní části. Nově se nadstavba 
bude hrát na dvě vítězná utkání. Podrobný rozpis zápasů, výsledky, statis-
tiky a zajímavosti z průběhu sezóny najdou fanoušci na stránkách klubu 
www.hcstankov.cz nebo také nově na Facebooku a Instagramu. 

HC Tempo Staňkov,  Jan Brožovský

.

V letošní trochu blátivé Smyčce přálo účastníkům pěkné 
počasí a ledaskdo se ke staňkovské sokolovně vracel s hro-
mádkou hřibů v zauzlované bundě nebo košili. Pořadatelé 
se opět činili a připravili pro turisty znovu bohaté občerst-
vení včetně již legendárních bramboráků. 
45. ročníku se zúčastnilo celkem 475 turistů. Nejvíce jich 
vyrazilo na desetikilometrovou pěší trasu (celkem 167), v závěsu pak na 
patnáctikilometrovou (124 účastníků). Ačkoli se na plakátech zdály nejdelší 
trasy až přehnané, přesto padesátku pěšky zvládlo pět účastníků a třináct 
cyklistů si projelo cyklistickou sedmdesátku. Akci zajišťovalo 30 pořadatelů 
a opět ji zvládli na výbornou.               Ferdinand Schenk 
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